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Alkup. kuva: MirjaP

Kansikuva: Sanni Hietamäki, saluki Tazillah Nafisa Nephrine. LL:n  40-vuotisjuhlalehden kansi, Mirja Piranta.

Kysyin syksyllä 2023 LL:n 
monivuotiselta entiseltä pu-
heenjohtajalta, Mikko Pyn-
nöseltä, muistoja Luhtareissa 
toimimisesta. Kun kiireisen 
Mikon vastaukset viipyivät, 
tein valmiiksi osion, johon 
muistoja kaipasin.

Tarkastelen silti niitä täs-
sä koosteessa, koska Mikko 
jakaa myös ansionkakkua. Siitä kakusta 
eivät koskaan lopu palaset, mutta sen ja-
kaminen on harvinaista. 

Mikko muutti Hyvinkäälle vuonna 
2000, silloin hän kävi radalla aktiivisesti 
ja seurasi maastotreenejä. 

“Vetäjällä oli niin paljon asiaa jokai-
selle treenaajalle, että illassa ehti vetää 
vain 3-6 vetoa”, Mikko kertoo. 

“Myöhempinä kesinä vedettiin Kuu-
selan Janin kanssa kaksistaan maasto-
treenejä ja joskus ratatreenejä.” 

“Pena saattoi vetää yksinään ratatree-
nit. Hän kuulutti vaan ohjeita treenaajal-
le. Vetäjiä oli vähän, mutta jotenkin ne 
treenit saatiin lutvittua.” 

“Mutta pikkujouluissa oli väkeä. Naa-
miaisasu oli toivottava, muttei pakollinen. 
Kerran hassuttelin itsekin, pukeuduin pu-
puksi kun sain asun lainaksi Hämeenlin-
nan kaupunginteatterilta.”

Kokouksista Mikko tuumi, että niis-
säkin on paljon osallistujia ja turvallisin 
mielin voi osallistua yhteen. 

“Virhe. Olin varmaan ainoa hallituk-
sen ulkopuolelta ja saman tien nakki viu-
hui. Siitä alkoi monivuotinen seikkailu.”

Näin ulkopuolisen silmin Mikko seik-
kaili oivasti.

Aikanaan pikkujoulut hiipuivat, ja sitten 

loppuivat kokonaan. Osaatko 
sanoa jotakin pikkujoulujen 
loppumisesta?

“Pikkujoulujen kuivumisis-
ta en varsinaisesti osaa sanoa. 
Moni tuli sitten lopussa ihan 
vaan syömään ja sitten kotiin 
nukkumaan. Kaikki alkoi olla 
selvinpäin ja alkoivat käydä 
mieluummin kokouksissa.”

”Ehkä ihmiset aikuistui.”
Yhden käänteentekevän jutun Mikko 

haluaa mainita: “Kalle Salovaara”
“Jo aiemminkin oli ilmapiirinä, että 

myös harrastajilla saa ja pitää olla haus-
kaa, ei pelkästään koirilla. Kalle veti 
homman ihan toiselle ulottuvuudelle, kun 
tuli mukaan.”

“Hän sai tosi paljon jengiä mukaan 
pelkällä hauskalla olemuksellaan”, Mik-
ko kuvailee.

“Kun muut kerhot poti tekijäpulaa, me 
ei oikein meinattu keksiä tekemistä kai-
kille halukkaille.”

Hyvin ovat silloin olleet Luhtareilla 
pullat uunissa.

Mikko kertoo vielä 2010-luvulla ta-
pahtuneesta parivuotisesta radan uusin-
nan suunnittelusta.  

“Mallia uuteen haettiin pohjoisesta, aina 
Tampereelta asti muutamin lisäyksin.” 

LL:n silloinen puheenjohtaja Mikko ja 
varapuheenjohtaja Jarno Suomalainen 
siis kävivät marraskuussa 2013 tutustu-
massa uusittuun Kaupin rataan Tampe-
reella.

Kun LL:n rata alkoi olla valmis, Mik-
ko oli jo jättäytynyt sivuun, kun “harras-
tus alkoi tuntua toiselta työltä”.
                                                     Mirja

Mikko koki jotakin käänteentekevää
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Luhtilaukkaajat osti vuoden 2009 mal-
lia olleen uuden Polar-merkkisen mön-
kijän maastovieheen palautukseen. Ta-
kuu pelille oli 2+2 vuotta ja 
hinta 4800 euroa. 

Laite odotti kesää Penan 
tallissa.

Kerho hankki myös ajan-
ottolaitteiston, kameran, kan-
nettavan PC:n ja värilaserin.

Myytäväksi kerho tilasi 
Luhtilaukkaajien logolla va-
rustettuja vihreitä ja mustia 
T-paitoja ja lippalakkeja.

Vanha, 25-vuotias, ajan-
ottolaitteistokin uusittiin.

Luhtilaukkaajien 40-vuo-
tisjuhlien suunnittelu aloitet-

Hyisessä kesäillassa juhlittiin

Hallitus 2010
Puheenjohtaja
Jarno Suomalainen

Varapj.
Pentti Örn
Sihteeri

Marja-Liisa Jokinen
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Päivi Nurmi

Tiina Kuusela
Pia Hansson

Varajäsenet
Minna Saarikko
Kalle Salovaara

Hyvää syömässä 40-vuotiaan LL:n kunniaksi. Tunnistan joitakin juhlijoita,vas 
alkaen: Eila, Kalle, Pena, Mirja, Ulla, Keijo, Seppo. Yli 50 juhlijaa kaikkiaan.

tiin jo talvella. 
Nelikymppistä juhlittiin hyisessä ke-

säkuun illassa radalla elävän musiikin 
tahdissa, iloisin mielin isolla 
porukalla. 

Jari Forstén teki maitta-
vat ruuat 40-vuotisjuhliin ja 
LL vastasi muusta tarjoilusta. 
Liveorkesterin soitto kutitti 
useiden tanssijalkaa.

Routa teki tuhoja
Kalle Salovaara veti maas-
tojuoksuharjoituksia joka 
tiistai.

Kerho sai lahjoituksena 
neljännen lana-auton, se oli 
Subaru.
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Routa rikkoi keväällä viehekoneiston 
maassa kulkevia sähkökaapeleita. Tal-
koissa kaikki vielä toimi, mutta ensim-
mäisissä kisoissa... Myös ajanottokaa-
peli 280 m:n lähtökopille jouduttiin 
uusimaan.

Helpotuksen huokaus! Huoltoraken-
nuksen LVI-töistä saatiin vihdoin lop-
putarkastus tehtyä. Se tapahtui kolman-
nen LVI-vastaavan ansiosta.

Kutsu Luhtilaukkaajien 40-

vuotisjuhlailotteluun. Koin juhlat, 

olivat kaikin puolin hyvähenkiset ja 

onnistuneet.

Elokuussa hallitus päätti, että 40-
vuotisjuhlajulkaisun teko aloitetaan ri-
vakasti.

Mikko Pynnönen avasi kerholle 
Facebook-sivuston.

Juhlavuonna ilmestyi yksi kerholehti 
ja juhlakirjaksi nimetty paksu 40-vuo-
tisjuhlalehti, jonka tekoa päätoimittaja 
Päivi Nurmi aloitteli. Kunnes hän lop-
pusyksyllä nakitti minut puuhaan, niin 
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tulisi taittokin samalla. 
Päivin kautta tulivat jul-

kaisuun laitetut mainokset 
ja jokusia juttuvinkkejä ja 
-aihioita. 

Minä sekä kirjoitin jut-
tuja että stilisoin muiden 
kirjoittamia, taitoin jul-
kaisun ja lähetin painoon. 
Juhlalehti ilmestyi postilaa-
tikoihin juhlavuoden joulu-
kuun alussa. 

Luhtilaukkaajissa oli 
juhlavuoden lopussa 219 
jäsentä.

Toukokuussa juostiin maastokisat, osana myös 
SGY:n greyhoundien maastomestaruus.

Livebändi piti 40-vuotisbileissä tunnelmasta huolen. Kuva: MirjaP
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Päivi Nurmi tarjoaa 
alkumaljoja.

Puheenjohtaja 
Jarno Suomalainen 
ja sihteeri Marja-
Liisa Jokinen.

Seisoskellaan 
lämpimikseen.
Oli tosi kylmä ilta.

LL:n entiset 
puheenjohtajat 
Mikko Pynnönen ja 
Juha Säe. Toimin-
nan miehet. Kuva: MirjaP
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Jari Forstén teki ruuat juhlapaikalla.

Pysyi lämpimänä, kun tanssi välillä. Pikkumies osallistui innokkaassti.
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Entinen puheenjohtaja, LL:n mo-
nipuolinen työmyyrä, Pentti Örn ja 
Luhtareille voittomanttelit tehnyt Lei-
la Salonen juttusilla. Kuva: MirjaP

Leila ja Luhtareiden 1980-luvun 
sihteeri Ulla Bard. Kuvat: MirjaP

40-vuotias järjesti 

Kuninkuusjuoksut 
2010.

“Lana-auto testiajossa ei vaan 
meinannut pysyä vedet sisäl-
lä ja syylärin korkki on jossain 
maata kiertävällä radalla”, ku-
vaili Mikko. Kuva: Mikko Pynnönen

Penan mukaan tuolla henki-
maailman biililla pystyi kuiten-
kin jonkin aikaa laanaamaan.

Juhlassa luovutettiin 
kahdelle LL:n pitkäai-
kaiselle puuhamie-
helle, Pentti Örnille ja 
Kalle Salovaaralle, kai-
verretut plakaatit. (Kalle 
takasivulla)
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Luhtilaukkaajat Riihimäellä ilmestyneessä paikallislehdessä. Skannattu 
40-vuotisjuhlalehdestä.
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Hallitus totesi helmikuisessa kokouk-
sessaan EGU:n peruneen kaikki 2011 
kesän ratavarauksensa. 

Huhtikuussa ei ollut tullut allekirjoi-
tettuna yhteistyösopimusta. Harjoituk-
sia EGU kuitenkin aikoi järjestää.

Vuonna 2011 oli taas kaikkien rotu-
jen näyttely ja vuoden 2013 näyttelykin 
oli jo anottu.

Kerholle hankittiin kiertoilmauuni 
ja uusi ruohonleikkuri. Ahkerat uusivat 

Huoltorakennukselle lopputarkastus
Hallitus 2011
Puheenjohtaja
Jarno Suomalainen

Varapj.
Pentti Örn
Sihteeri

Marja-Liisa Jokinen
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Minna Saarikko
Mikko Pynnönen
Jorma Pesonen
Varajäsenet
Kalle Salovaara
Kirsi Kärkkäinen

Uusi pullauuni ostet-
tiin buffaan.
Mhhh! Tuoksuu  pulla.

myös kastelujärjestel-
mää.

Vuoden aikana jul-
kaistiin yksi kerholehti. 
Päätoimitti Päivi Nur-
mi, painopaikka Kopi-
jyvä Tampereella, joka 
myös postitti lehdet.

Yhteistyö jatkui 
sittenkin tehdyn sopi-
muksen mukaan Etelän 
Greyhound Urheilijoi-
den kanssa vuosina 2011 - 2013.

Huoltorakennuksen lopputarkastus 
pidettiin 27.12.2011. 

Juhlavuoden jälkeinen toiminta jat-
kui kuten aiempinakin ns. tavallisina 
vuosina. 

Jäseniä oli vuoden lopussa 239.

Päivi Nurmi ilmoitti hallitukselle, ettei 
hän jatka kerholehden tekemistä, koska 
juttujen saaminen on vaikeaa eikä hä-
nellä ole taittamiseen sopivaa ohjelmaa.

LL sai lahjoituksena uudeksi lana-
autoksi Volvo 440:n Subaru ja Mazda 
oli haettu romuttamolle. 

Lana-autolle hankittiin talliksi kont-
ti. Sinne sen saa suojaan häiriköiltä.

Lana-autolle talli
Elokuisessa hallituksen kokouksessa 
nousi esille viehejärjestelmän korjaus 
tai uudistus.

LL järjesti tiistaiharjoitusten lisäksi 
kauden aikana useita pentuharjoituksia 
sekä maastossa että radalla.

Eroaminen Greyhound Racing Lii-
tosta nousi esiin. LL päätti maksaa vielä 
2011 ja 2012 jäsenmaksut.
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Hallitus 2012
Puheenjohtaja
Mikko Pynnönen

Varapj.
Pentti Örn
Sihteeri

Minna Saarikko
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Jorma Pesonen

Jarno Suomalainen
Kalle Salovaara
Varajäsenet

Henriikka Holopainen
Janne Lehtikangas

Kerholehteä 
ei julkaistu, 
puuttui pää-
toimittaja.

LL:n in-
ternetsivuja 
ylläpiti Han-
nu tunkkari 
ja FB-sivuja 
Mikko Pyn-
nönen.

Elä inlää-
kärille raken-
nettiin katos 
toimiston taakse ja korjattiin 
ramppi. 

Uudesta lanasta myös 
tehtiin päätös vuonna 2012. 
Talvella sovittiin EGU:n 
kanssa maksunjaosta. LL 
maksoi ensin lanan koko-
naan ja sai myöhemmin 
EGU:lta puolet. Lana tuli 
vuonna 2013.

Ahkerille tarjottiin jälleen 
kauden lopulla yhteinen lounas.

Jäseniä oli vuoden lopus-
sa jo 264.

Pynnösen Mikko 
oli toukokuussa 
vetänyt 
käsiviehettä 
8-kuiselle 
aloittelijakillerille 
LL:n pentu- ja 
aloittelija-
harjoituksissa. 
Kuva: SeppoM

Vasten 
auringon 
siltaa... 
Luhti-
laukkaajat 
sai lahjoi-
tuksena 
Volvon.
Siitä tuli 
uusi 
lana-auto.

Vinkki! Häntäviehe on 
saanut kaikki aloittelijat 
ajamaan.
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Tammikuun hallituksen kokouksessa 
Minna Saarikko kertoi, että on suun-
nitteilla toimikunta, Lady-Luhtarit. 

Sen tarkoituksena olisi järjestää 
muutamia tapahtumia (myyjäisiä, ar-
pajaisia jne.) varojen keruuseen radan 
korjaushanketta varten.

Mikko Pynnönen ja Jarno Suo-
malainen kävivät marraskuussa 2013 
tutustumassa uusittuun Kaupin rataan 
Tampereella. Viki Kulmala opasti.

Tutustujat raportoivat hallituksel-
le ja Jarno ehti pyytää Esko Valteelta 
Nurmijärveltä tarjousta radan kiskosta. 
Tarjous vaikutti hyvältä.

Viki Kulmala lupasi tehdä kaksi vie-
heenvetolaitetta 2500 € kappale.

Yhteistyösopimus Royal Caninin 
kanssa uusittiin.

Päätös radan uudistustyöstä

Hallitus 2013
Puheenjohtaja
Mikko Pynnönen

Varapj.
Jarno Suomalainen

Sihteeri
Minna Saarikko

Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Pentti Örn (jäs.rek.)

Jorma Pesonen
Kalle Salovaara
Varajäsenet 

Sari Merve
Kirsti Oinonen

Lunta riitti paljon ja pitkään.

Hallitus päätti radan korjaustöiden te-
kemisestä vuonna 2014. Pohjatyöt teh-
täisiin 2013.

Myös buffarakennuksen korjaustar-
ve nousi esiin, lahoavat katon otsalau-
dat vaativat vaihtoa. Katon vaihto pelti-
katoksi puhutti hallitusta. Kun tippalau-
dat vielä lisäisi, otsalaudat pysyisivät 
kunnossa.

Pena sai tehtäväkseen vetää keväällä 
sen remontin.

Lana siis vaatisi myös uusimista. 
Kun omistaa radan työtä riittää aina.

EGU:n Timo Paronen oli ehdotta-
nut Luhtilaukkaajille palaveria lanasta. 
Mikko ja Jarno menivät palaveriin. 
Lanan valmistaisi Lasse Silván. 

Uusi lana saatiin radalle 8. heinä-
kuuta. Se hankittiin yhteisomistuksella 

MirjaP
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50 / 50 EGU:n kanssa.

Elintarvikevalvonta kävi
LL hankki Buffaan uuden arkkupakas-
timen. Tulevaa rataremonttia varten LL 
tilasi jo radalle hiekkaa.

Hyvinkään Elintarvikevalvonta kävi 
tarkastamassa kansallisen koiranäytte-
lyn aikaan 14.7. tapahtuman elintarvi-
kemyynnin tilat ja säilytyspaikat. 

Ei huomauttamista eikä ehdotettuja 
muutoksia.

Rataharjoituksia vuoroviikoin EGU:n 
kanssa. Maastoharjoituksia joka tiistai. 
Useita pentuharjoituksia kauden aikana 
sekä maastossa että radalla.

GRL ei järjestänyt omia kilpailu-
jaan, kertovat arkistomapin asiakirjat. 

Yhteistyökumppani Royal Canin nä-
kyi mm. Luhtisaalistuksen ohjelmas-
sa joka sivulla.

Todellisuudessa ainakin neljä EGU:n 
järjestämää GRL:n kisapäivää koettiin 
Hyvinkäällä.  

Kerholehti ei enää päätoimittajan 
puutteessa ilmestynyt.

Ahkerille yhteinen lounas. Buffetin 
katto korjattiin.

Jäseniä oli vuoden lopussa 320.

Helmikuussa hallitus päätti, että Mikko 
tekee pelastussuunnitelman Luhtilauk-
kaajille. Mikko päivitti, kun olikin jo 
olemassa. 

Mari Lehto lupautui kerholehden 
päätoimittajaksi. Hannu Tunkkarilla oli 
varakone lehdentekijälle. Tavoite oli, 
että lehti ilmestyisi kahdesti vuodessa.

Ensimmäisen kerran näin maininnan 
Luhtilaukkaajien sähköpostikokouksis-
ta vuoden 2014 toimintakertomuksesta.

Kerho hankki mm. uuden raivaus-
sahan / ruohotrimmerin. Erilaisiin tilai-
suuksiin hankittiin toimihenkilöitä var-
ten 40 huomioliiviä, joihin tuli kerhon 
logo.

Luhtilaukkaajien vetämät rata- ja 
maastoharjoitukset alkoivat toukokuun 

Kisakausi loppuun ennen remonttia

Melko kihara oli vanha viehekisko ja 
sisäaita.

alulla ja päättyivät elokuun lopussa. 
Rataharjoituksia pidettiin vuoroviikoin 
EGU:n kanssa, maastoharjoituksia LL 
veti joka tiistai.
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Kauden aikana LL piti torstaisin useita 
pentuharjoitusiltoja. Koirat juoksivat 
sekä maastossa että radalla.

LL ei 2014 järjestänyt yhtään SVKL:
n alaista ratakisaa. Vuokrakilpailuja ra-
dalla järjestivät Whippet-Harrastajat, 
SuBa ja EGU. Maastokisa Luhtisaalis-
tus järjestettiin kaksipäiväisenä touko-
kuussa.

Luhtareiden mestaruuskilpailut, 
Makkarajuoksut, kisattiin 17. elokuuta.

Vanha ratakisko romuraudaksi

Rataremonttia varten hankittiin tarvik-
keita ja uusi ratakisko. Vanhan ratakis-
kon LL myi romuraudaksi 700 eurolla.

Viki Kulmalalta LL tilasi kaksi uut-
ta vetolaitetta. Myös maastojuoksuja 
varten tehtiin hankintoja: uusia trissoja 
ja mönkijään uusi suksi.

Kesäkuun hallituksen kokouksessa 
LL valtuutti Jarno Suomalaisen osta-
maan uuden lana-auton. Hintakatoksi 
määriteltiin enintään 2000 €

Rautatavaraa tullut radalle. 

Uusi kisko hahmottuu.
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EGU ehdotti syyskuussa, että he ra-
kentaisivat radalle uuden, kaksipump-
puisen, kastelujärjestelmän. Mahdolli-
sesti siinä olisi tietokoneohjaus. 

Ehdotuksen mukaan rahoitus tuli-
si täysin EGU:ta. LL päätti ehdottaa 
samanlaista sopimusta kuin aikoinaan 
tehtiin hiekasta. Eli kuluista riippuen 
vuokraan alennuksia ja ilmaiset harjoi-
tukset.

Pirkanmaan vinttikoirakerho  oli 
täyttämässä 50 vuotta. Jarno lähti 
edustamaan Luhtareita.

Radan uusiminen alkoi vuonna 
2014 vanhan vetolaitteen purkamisella. 
Rakennettiin uusi sisäaita ja ostettiin 
Viki Kulmalan tekemä viehekoneisto.

Kerholehteä ei julkaistu. Hannu 
Tunkkari ylläpiti edelleen kerhon 
nettisivuja ja Mikko Pynnönen FB-
sivustoa.

Kiskoa hitsataan. Ahkerat talkoolai-
set tutkivat työnsä jälkeä.
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Yhteistyö EGU:n kanssa jatkui. 
Yhteistyö alkoi Dog Forge One ry:n 
kanssa. Yhdistys järjesti torstaisin 
maastoharjoitukset muille kuin 
vinttikoirille.

Syksyllä harjoitus- ja kilpakauden 
päätyttyä LL aloitti radan uusiminen. 
Ensimmäiset talkoot syyskuun alussa ja 
talkoita jatkettiin niin pitkälle syksyyn 
niin kauan kunnes uusi kisko saatiin 

Hallitus 2014
Puheenjohtaja
Mikko Pynnönen

Varapj.
Jarno Suomalainen

Sihteeri
Minna Saarikko

Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Pentti Örn (jäs.rek.)

Jorma Pesonen
Kalle Salovaara
Varajäsenet

Sari Merve
Marie Kontinen

Kaarretta laitetaan.

Etusuoraa uuden kiskon kanssa.

paikoilleen ja valoa riitti.
Ahkeria kutsuttiin jälleen kauden 

lopulla yhteiselle lounaalle. Kauden 
aikana tehdystä työstä annettiin myös 
vapaalippuja harjoituksiin.

Pentti Örn kutsuttiin SVKL ry:n 
kunniapuheenjohtajaksi 29.11.2014.

Vuoden lopussa Luhtilaukkaajissa 
oli 337 jäsentä.

Viehesysteemin muutos nykyaikaisti LL:n rataa kunnolla.
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Luhtilaukkaajat odottivat alkuvuonna 
edelleen EGU:n ehdotusta kastelujär-
jestelmädiilistä.

Toukokuun lopulla hallitus päätti, 
että LL tekee kesän 2015 radalla töitä 
ilman EGU:a. EGU:lle jäi aikaa miettiä, 
mitä kerho haluaa LL-yhteistyöltä.

Hannu esitti kameravalvontaa radal-
le ilkivallan takia. Hän kertoi saavansa 
laitteet maksutta, vain kulukorvaus 400 
€ menisi. Olli Virtanen ryhtyi selvit-
tämään, millaisia paperitöitä vaaditaan 
tietosuoja-asioista.

Kentälle laitettiin kaksi liiketunnisti-
mella toimivaa kameraa ja rekisteriselos-
te lisättiin kerhon kotisivuille nettiin.

Kerhon FB-sivuja oli alkanut yllä-
pitää Markus Saviaro. Toiseksi yllä-
pitäjäksi piti saada LL:n puheenjohtaja. 
Jorma Pesonen otti yhteyttä Markuk-
seen.

Aikaisempien vuosien LL-aktiivi 
Gösta Granström oli kuollut kesäl-
lä. Luhtilaukkaajat lähetti suruadressin 
omaisille.

Kameravalvonta radalle

MirjaP

Maaliskuussa lumien sulamista odo-
tellessa. 

Hallitus 2015
Puheenjohtaja

Jorma Pesonen
Varapj.

Jarno Suomalainen
Sihteeri

Minna Saarikko
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Pentti Örn (jäs.rek.)

Mikko Pynnönen
Kalle Salovaara
Varajäsenet
Kati Saarikko
Olli Virtanen

Jari Forstén lahjoitti Volvon lana-autoksi.
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Virallisesti mitatut matkat 280 m, 350 m ja 480 m.

Viki Kulmala testaa uutta viehekiskoa.

Ryhdistäytymisen tarve buffassa!
Hallitus keskusteli kesäkuussa buffetti-
käyttäytymisestä ja totesi ryhdistäyty-
misen tarvetta. 

“Buffassa on varsinkin harjoitusten 
aikana ylimääräisiä ihmisiä ja joskus 
jopa koiria sisällä. Hygieniaohjeita ei 

juurikaan noudateta eikä pakastimen ja 
jääkaapin mittareiden lukemia muisteta 
ottaa ylös, astiat ovat likaisia...”

Sihteerin tehtäväksi tuli laatia lyhyet 
ohjeet kahvinkeittimen viereen. Lami-
noidun “Vain henkilökunnalle” -kyltin 
sihteeri laittoi porttiin. 
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Puheenjohtaja tiedotti buffettikäyttäy-
tymisestä FB:sa.

Uudet kotisivut
Hallitus päätti maaliskuussa, että ote-
taan käyttöön uudet kotisivut. Hannu 
Tunkkari uudisti ne ja siirsi  uuteen 
pohjaan.

Kerholehdelle ei ollut päätoimitta-
jaa, totesi hallitus huhtikuussa. Lehti ei 
ollut ilmestynyt neljään vuoteen. Halli-
tus keskusteli lehden tarpeellisuudesta 
ja päätti unohtaa koko lehden. 

Panostus päätettiin siirtää netti-
sivuille, facebook-sivuille ja sähköpos-
titiedotteisiin.

Talkootöitä oli tiedossa pitkä lista, 
viehekiskokin vaati oikaisua ja viimeis-
telyä.

Radalla oli tehty ilkivaltaa alkuvuon-

na. Kaikki lukot oli täytetty liimalla.
Hannu Tunkkari teki rikosilmoituk-

sen. Lukkoseppä kävi uusimassa kaik-
kien ovien lukot ja riippulukot saatiin 
puhdistettua.

Hallitus valtuutti Penan ostamaan 20 
litran kahvinkeittimen ja Tarja Jokipe-
rän ostamaan buffaan uuden mikroaal-
touunin.

Radan mittaus tuli ajankohtaiseksi. 
Penan tehtäväksi tuli selvittää mahdol-
linen mittaaja Hyvinkään kaupungilta. 

Toukokuun kokouksessaan hallitus 
totesi, että rata on virallisesti mitattu: 
280,15 m, 350,65 m ja 480,30 m.

Mitä lähemmäs nykyaikaa historiassa 
pääsen, sen iloisempi olo tulee. Suoras-
taan terve ylpeys oman kerhon radasta 
alueineen.
                                                    Mirja

Uutta, siistiä radan ulkoaitaa. Kun 
joskus kävin radalla, siellä oli aita-
hommissa Ylénin Kaistu.
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Luhtilaukkaajat päätti toukokuun 2016 
kokouksessaan ostaa EGU:n myymän 
kontin hintaan 500 euroa. 

EGU lupasi tyhjentää konttinsa tou-
kokuun loppuun mennessä.

Kesäkuun hallituksen kokouksessa 
LL valtuutti Jarno Suomalaisen osta-
maan uuden lana-auton. Hintakatoksi 
määriteltiin enintään 2000 €.

Hannu Tunkkari oli yhteydessä kau-
punkiin Luhtareiden hallinnoiman alu-
een vuokrasopimuksen uusimiseksi. 
Keskustelut jatkuivat tonttipalvelujen 
Tiina Kettusen kanssa. 

Sveitsin puistosta oli tehty yleis-
suunnitelmaehdotus, joka oli nähtävillä 
Hyvinkään kaupungin kotisivuilla.

Myös Luhtilaukkaajilta pyydettiin 
lausuntoa. Puheenjohtaja oli palavee-
rannut Hyvinkään Käyttokoirat ry:n ja 
Hyvinkään Seudun Kennelkerho ry:n 
kanssa. 

Sveitsin puistosta tehty yleissuunnitelmaehdotus

Hallitus 2016
Puheenjohtaja

Jorma Pesonen
Varapj.

Jarno Suomalainen
Sihteeri

Minna Saarikko
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Pentti Örn

Mikko Pynnönen
Olli Virtanen

Varajäsenet
Kati Saarikko
Jukka StrangPortti vaati korjausta, joku ahkera korjaa. Uusi aita ei 

vielä ollut saavuttanut tätä kohtaa radasta.

Palaverissa sovittiin, että jokainen 
kerho antaa oman lausuntonsa, jossa toi-
votaan koirakerhojen mukaan ottamista 
koirapuiston suunnitteluvaiheeseen.

LL:n ja kaupungin välinen silloinen 
vuokrasopimus oli voimassa 30.4.2018 
asti.

Viljo Hassinen ja Antero Niemelä 
aloittivat pentuharjoitukset toukokuus-
sa.

SVKL:n näyttely kentällä sujui 
mainiosti ja palaute positiivista. Itse 
järjestelyt osoittautuivat myöhemmin 
sekaviksi, mutta tulos kuitenkin positii-
vinen. 

Ajanottokoppi?
Kai Ylén lähetti sähköpostitse esityksen 
LL:n syyskokouksen asialistalle. Esityk-
sen aihe oli Luhtilaukkaajien vinttikoi-
raradan infrastruktuurin kehittäminen. 

Esityksen allekirjoittajina myös An-
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tero Niemelä, Osmo Kontinen ja Viljo 
Hassinen.

SVKL:n Suomen Mestaruudesta 
juostiin 13. elokuuta juhlakilpailussa 
“40 v. Hyvinkään rataa”. Radan avajais-
juoksut juostiin 4.9.1976. Itse yhdistys 
oli vuonna 2016 46-vuotias.

Lokakuun kokouksessaan hallitus 
keskusteli, josko tehtäisiin kolmen hen-
gen ajanottokoppi radan aidan ulkopuo-
lelle silloisen kameratornin tilalle.

Hyvinkään Käyttökoirat ry pyysi 
vessan käyttöoikeut-
ta. Hallitus päätti, että 
tehdään HKK:n kans-
sa samanlainen sopi-
mus kuin on HSKK:n 
kanssa. Eli hinta 150 
euroa vuosi.

Kerho tarjosi jäl-
leen lounaan vuoden 
aikana hommia teh-
neille. 

Se tapahtui ravin-

Toimeksiaaneena Jarno osti neliveto avopakun 2016.
Uusimman lana-auton perässä Lasse Silvánin tekemä, vuonna 
2013 Luhtilaukkaajille toimitettu lana.

tola Nelsonissa ja lounaan jälkeen 12. 
marraskuuta pidettiin syyskokous.

Mapista löytyi ilahduttava raport-
ti, Kai Ylénin laatima kertomus kesän 
2016 pentu- ja aloittelijaharjoituksista. 
Vastuuhenkilöinä olivat Kaitsun (Kais-
tu) lisäksi toimineet Antero Niemelä, 
Osmo Kontinen ja Viljo Hassinen. 
Jukka Strang sijaisti tarvittaessa. 

Toiminnan tavoitteellisuus ja kehi-
tyssuuntautuneisuus ilmeni raportista. 
Arvokasta, tarpeellista toimintaa!

Siisti katos moniin toimintoihin.
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SeppoM

Sinne se ajanottokoppi tulee entisen tornin paikalle. 
Katso ympäristöä! Buffa, huoltorakennus, uusi siisti 
viehekisko...

Työ mennyt hallinnon edelle?
Vapun talkootyölista oli pitkä ja tarpeel-
linen. Rakenteilla mm. maalirakennus.

E n s i m -
m ä i n e n 
v u o d e n 
2017 pöytä-
kirja mapis-

Kai Ylén

Kai Yl é n

Pohjahiekkaa. Kopin pohjarakennetta syntyy. 

sa on vasta  elokuulta. 
Sen pöytäkirjan mukaan palaute buf-

fan henkilöstöstä ja lipunmyynnistä on 
ollut, että töykeää. 

Tehtävissä toimi useita eri henkilöi-
tä, niin että onko ollut kautta linjan?

Hallitus päätti tarkentaa ohjeistusta. 
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Hallitus 2017
Puheenjohtaja

Jorma Pesonen
Varapj.

Jarno Suomalainen
    Sihteeri
      Kai Ylén
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
   Olli Virtanen
Tiina Vaittinen
Varajäsenet
Kati Saarikko
Ulla Pelkonen

Hallitus myös kannusti 
korostamaan positii-
vista otetta, “koska li-
punmyynti ja buffa on 
ensimmäiset, joihin har-
rastajat törmäävät tul-
lessaan harjoituksiin”.

Kausi 2017 päät-
tyi syyskuun lopussa. 
Kausi 2018 päätettiin 
aloittaa kesäkuussa.

Kauden jälkeen pää-
tettiin tehdä asiakas-
tyytyväisyyskysely. 

Tarkoitus oli löytää 
parannettavia kohtia 
sekä niitä asioita, jot-
ka toimivat jo hyvin.

Vuonna 2017 puret-
tiin etusuoralta koko-
naan vanha ulkoaita ja 
rakennettiin uusi sekä 
tehtiin maalikoppi, 
siis ajanottokoppi.

Luhtilaukkaajat osti 
vuonna 2017 Alge-
maalikameralaitteis-
ton hintaan 12700 €.

Kai Yl é n

Kai Ylen

Kai Yl é n

Pystytolppaa jo nousee.

Seinärakennetta nousee. Aivan kuin Antero istuisi 
tuossa lautoja valkkaamassa.

Välillä evästauolle. Kelpaa kun on kunnon tila.
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Kukat katsomon takaosassa piristivät.

Kai Ylén
Jarno Suomalainen levyttää ajanot-
tokoppia tuulensuojalevyllä. Siitä se 
hahmottuu. Ahkerille kiitoksia!

Kai Ylén ”Kaitsu”/ ”Kais-
tu” Jarmo Suomalaisen 
kanssa lasituspuuhas-
sa.

Priimaa pukkaa tule-
maan.

Syyskuinen hallituk-
sen kokous kirjasi 
radan kehittämisen 
tilannekatsauksen:

“Ajanottokoppiin on 
vedetty sähköt ja va-
laistusta laitettu. Pro-
jektiryhmä selvittää 
sopivan ajankohdan 
kokoon tumise l l e , 
jotta tarkempi tilan-
nekatsaus saataisiin 
tehtyä. Hannu Tunk-
kari ilmoittaa vakuu-
tusyhtiölle, että aja-
nottokoppi lisätään 
vakuutukseen.”
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Jäsenten ääni kuuluviin
Rata-aluetta lampena 12. 
huhtikuuta. 

Tiina Vaittinen

Hallitus 2018
Puheenjohtaja

Tiina Vaittinen
Varapj. jäs.siht.

Pentti Örn 
Sihteeri, varajäs.                                              

Zaida Hämäläinen
Varainhoitaja
Hannu Tunkkari 

Jäsenet
Sari Merve

Kai Ylénénn
Tiina Ylänen
Olli Virtanen
Varajäsen

Hanna Pirttilahti

Uusi puheenjohtaja, Tiina Vaittinen, 
tiedotti tammikuun alussa LL-ryhmäs-
sä. No, mitä meneillään? 

Vuoden 2018 hallitus oli järjestäyty-
nyt jo marraskuun lopussa, silloin myös 
tehtiin suunnitelmaa tulevan kauden en-
simmäistä kokousta varten.

Pääsiäisenä, 19. huhtikuuta alkaen 
oli tarjolla talkoita. Paikko-
jen kunnostamisella taataan 
joka vuosi harjoituskauden 
alkaminen. Eikä ala kilpailu-
kausikaan, elleivät paikat ole 
turvallisesti kunnossa. 

Ohjelmassa oli tarjolla ai-
dan rakentamista, keittiön ja 
buffan siivousta, alueen sii-
voamista,  leikkipaikan kun-
nostusta... 

“Ottakaa omia työkaluja 
ja -hanskoja mukaan”, pu-
heenjohtaja Tiina vinkkasi.

Tulevat harjoitukset, nii-

den alkaminen ja tekijät oli-
vat hallituksen mielessä. Sa-
moin radan kunnostus sekä 
uusien henkilöiden koulutta-
minen mukaan harjoituksiin 
ja toimintaan. 

Aihetta sivuten LL suun-
nitteli jo edellisvuonna jä-
sentyytyväisyyskyselyä. 

Se toteutettiin kauden 
jälkeen ja julkaistiin sekä LL:n netti- 
että fasebook-sivuilla.

Tiina kannusti vastaamaan. Muistan 
vastanneeni, ja iloitsin kun sain jakaa 
ansionkakkua. Eli antaa arvostusta sitä 
ansainneille tekijöille. Epäkohtia en ol-
lut itse kohdannut.

“Tarkoituksena olisi saada lisää tie-
toa teiltä, jotka harjoituksissa käytte: 

Onko jokin pielessä vai hy-
vin? Voimmeko tehdä jota-
kin toisin, vai onko nykyinen 
malli paras vaihtoehto? Ja 
jos ette käy harjoituksissa, 
niin miksi ette”, Tiina perus-
teli kyselyä.

Kilpailutoimikunta
Toukokuisessa kerhopäiväs-
sä harjoiteltiin jo perinteeksi 
muodostuneeseen tapaan ke-
sän harjoituksia varten tehtä-
viä: lanaus, lähetys, vieheen 
veto ym.  
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Ojaa avataan, onkohan Kaistu menossa puikkoihin?

Vahva viekkaus, 
toiminnassa Penan 
traktorihuolto. Tee-
masta Kubota työ-
kuntoon.

Toukokuun loppuun sijoittui maastokil-
pailu, ja jälleen oli jäsenille tekemistä. 
Samoin kesäkuisessa Tähtisprintteri-ki-
sassa.

Edellisvuoden syyskokouksessa oli 
esitetty perustettavaksi kilpailutoimi-
kunta. Edellisen hallituksen viimeisessä 
kokouksessa oli päätetty kilpailutoimi-
kunnan toimivan hallituksen alaisena 
valmistelevana ja esittelevänä toimi-

kuntana.
Toimintakaudeksi kokous päätti yh-

den kalenterivuoden. Mainio tapa laa-
jentaa vastuita. 

Vuonna 2018 toimikunnan puheen-
johtajana toimi Camilla Rissa. 

“Suurmiesten ja -naisten joukkoon”
Tiina Vaittinen kiitti luottamuksesta 

tultuaan valituksi pu-
heenjohtajaksi. 

“Tehtävä on mi-
nulle uusi ja on suuri 
kunnia liittyä tähän 
‘Suurmiesten ja -nais-
ten’ joukkoon, joka on 
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Kubotalla ruohohommiin.

Uusi aita siisti ilmettä

monta vuotta luotsan-
nut kerhoa eteenpäin 
ja tehnyt kovalla työl-
lä yhdessä jäsentensä 
kanssa meille kaikille 
tärkeän ja upean har-
rastuspaikan”.

Tiina koki, että 
opeteltavaa on paljon, 
“toivon, että autatte 
minua siinä”. 

Ensimmäiset rata-
kilpailut pidettiin 30.  kesäkuuta.

Vuonna 2018 Purettiin 1- ja 2-kaar-
teen ulkoaita. Täytemaata tarvittiin niin, 
että 350 metrin koppi voitiin siirtää 
ulommaksi. Uusi ulkoaita rakennettiin 
niin, että sen ulkopuolelle tuli myös täy-
temaata loivaan luiskaan.

Kevätkokoiksessa saivat SVKL:n ho-

peisen ansiomerkin Mikko Pynnönen 
ja Minna Saarikko. Tarja Jokiperää 
ja Kati Saarikkoa kiitettiin kukkasin 
buffetin eteen tehdystä pitkäaikaisesta 
työstä.

Syyskokouksessa luovutettiin LL:n 
viiri Antero Niemiselle ja SVKL:n ho-
peinen ansiomerkki Jorma Pesoselle.

Jäseniä oli vuoden lopussa 365.

“Rata alkaa olla aidattu. Vielä on pätkä 
tekemättä ja kaivataan lisäkäsiä”, tie-
dotti Kaitsu (Kaistu) huhtikuun lopulla.

Aitatalkoot alkoivat neljän päivän 
päästä maanantaina ja tarkoitus oli duu-
nata klo 16 - 20 ainakin. 

Tavoite oli selvä, saada aita lana-au-
ton parkista 280 m:n kopille ja 280 m:n 
kopin ympäri. 

Osaan matkaa oli jo laitettu aitatolp-
pia, mutta lisää vielä tarvittiin. Sitten 
aitaverkkoa ja lautaa sekä kaksi pikku-
porttia paikalleen.

Porkkanaksi Kaitsu & rataryhmä 
heitti: “Tervetuloa puuhastelemaan niin 

päästään treenaamaan!”
Luhtilaukkaajat aloitti rataharjoituk-

set 21. toukokuuta ja maastoharjoituk-
set viikkoa myöhemmin.  Kausi päättyi 
17. syyskuuta.

Torstaiset pentu- ja aloittelijaharjoi-
tukset alkoivat 6. kesäkuuta ja päättyi-
vät syyskuun lopussa.

Kisakausi alkoi 25. toukokuuta der-
byllä ja veteraanimestaruudella. Tähtis-
printti juostiin 15. kesäkuuta.

Vuoden 2019 kilpailutoimikunnassa  
toimivat Marja-Leena Arhima-Oino-
nen (pj.), Virpi Kokko, Olli Virtanen 
ja Pentti Örn.
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Hallitus 2019
Puheenjohtaja

Tiina Vaittinen
Varapj. jäs.
Olli Virtanen

Siht. jäs.siht. varaj.
Venla Eriksson

Varainhoitaja
Hannu Tunkkari

Jäsenet
Sari Merve

Kai Ylénénn
Tiina Ylänen
Pentti Örn

Varajäsen
Hanna Pirttilahti

Näyttelybuffa valmiina, eikä haittaa mahdollinen sade.. 

Traktoriaikaan
Luhtilaukkaajilla on ollut ainakin viisi 
lana-autoa, joista osasta kerroin osiossa 
2000 - 2009. 

Nykyisin rataa lanataan 
Kubota-traktorilla. Pelittää-
kö Kubota miten paljon pa-
remmin kuin autot?

“On paljon monikäyttöi-
sempi, tulee Penalta kuin ty-
kin suusta. “Siihen on myös 
ruohonleikkuri, jolla on lei-
kattu radan keskusta ja ulko-
puoliset nurmikentät”. 

“Kubotassa on neliveto ja 
edessä kauha, jolla voi siirtää 
maata.”

Kubota oli Luhtilauk-

kaajilla ensin vuokralla vuoden verran. 
Vuonna 2019 kerho osti sen omakseen.

Rata-alueen kunnostustöitä jatkettiin 
keväällä ja syksyllä. Han-
kinnat kohdistuivat lähinnä 
maa-aineksiin sekä aita- ja 
korjausmateriaaleihin.

Luhtilaukkaajat ry:n edus-
tajat olivat toimineet aktiivi-
sesti eri tehtävissä keskuslii-
toissa ja kennelpiirissä. Jä-
senyys on henkilökohtainen, 
mutta kerho toimii taustalla 
tukemassa.

Heinäkuussa järjestettiin 
kaksipäiväinen kansallinen 
koiranäyttely yhteistyössä 
HKK:n ja HSKK:n kanssa. 
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Tiina Vaittinen Luhtilaukkaajien 
kodikas, itse ra-
kennettu buffetti. 

Uudet
väli-

seinät
280 m:n 
lähtö-

koppiin.

Koiria ilmoitettiin mukaan 1700.
Luhtilaukkaajat olivat onnistuneet jo 

vuosien ajan pitämään buffetia auki myös 
harjoituksissa, niin myös kaudella 2019.

Takasuoran 3- ja 4-kaarteen ulkoaita 
purettiin 2019 ja rakennettiin uusi.

Internetsivuja yl-
läpiti edelleen Hannu 
Tunkkari. Facebook-
sivustoa ylläpiti Tii-
na Vaittinen.

Kerho kutsui jo 
perinteeksi muodos-
tuneet tavan mukaan 
ahkeria yhteiselle 
lounaalle kauden jäl-
keen.

Luhtilaukkaajat 
halusivat muistella kautta 2019, ja sa-
malla suunnitella tulevaa.
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Koko 280 metrin koppi kunnostettuna. 
Voi turvallisesti ampaista kiitoon.

Jäsenkysely siis oli jälleen auki 
ja hallitus toivoi vastauksia. 

On helpompi miettiä toimintaa, 
kun on eväänä jäsenistön aja-
tuksia.

Alueen uusi vuokrasopi-
mus alkoi 1.7.2019.

Meitä Luhtareita oli vuo-
den lopussa 371. 

Syyskuussa Sveitsin 
Pyräykseen rataa kun-
toon. Osasto E kastelu- 
ja lanaushommissa ja 
apuja taivaalta.

Kai Ylén
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Koosteen lähteet: LL:n arkistokansiot 2009-2013, 2014 - 2019; mapeissa olevat asiakirjat, LL:
n sähköinen kuva-arkisto, erilliset toimintakertomukset 2018 ja 2019, kuvia Kai Yleniltä, Tiina 
Vaittiselta, kuvia ja tietoja Pentti Örniltä.

Tiina Ylänen
“Maastoharjoitukset! Niiden järjestämi-
nen, perehdytys ja neuvonta aloittelijoil-
le”, Tiina tuumaa. 

“Vasta jälkeenpäin on osannut arvos-
taa entistä enemmän, kun perehdyttä-
misiä ei ihan joka puolella säännöllisesti 
ole.”

Kalustosta Tiina toteaa sen olevan 
“vähän toisenlaista, niin ei voi omatoimi-
sesti harjoitella”.

Kai Ylén
Kaistu kokee asioiden kehittämisen ole-
van parhaimmillaan tiimityötä, “joku heit-
tää ajatuksen ja sitten keitetään pannu 
tai kaksi kaffia, pyöritellään ideaa ja ale-
taan toteuttaa”. 

Kehittäminen on hänelle tärkeä juttu 
ja sitä voi tehdä Luhtareissa.

“Olen tottunut höpöttämään ihmisten 
edessä, ei väliä onko ryhmässä 2 tai 200 
niin juttua tulee. Silti asiat on kyllä ideoi-
tu, suunniteltu ja toteutettu porukalla. Se 
sitten tekee kellä on aikaa ja laitteita...”

Tiina Vaittinen 
Tiina arvosti 2010-luvulla tekemistä.

”Tekemisen meininki! Tehtiin, harras-
tettiin ja talkoiltiin yhdessä. Moni halusi 
osallistua toimintaan mukaan.”

Noora Lehtiniemi
Noora on uusin Luhtari vastaajaporukas-
sa.

”Kun menin radalle, kysyin voinko 
mennä hommiin, kerroin, että oon vetänyt 
rataviehettä kahdesti PVK:lla. Muuta en 
ollut tehnyt. Sanoivat mulle, että tuu vaan, 
saat kaverin. Ja sainkin kaverin!”

”Kävin myös pentutreeneissä ja eka-
na Kaistu (Kai Ylén) sanoi mulle, että tuu 
treeneihin ilman koiraa niin hän opettaa 
miten vapaviehettä käytetään. Ja näytti-
kin! Taisin ottaa koirankin kiellosta huoli-
matta mukaan silloin.”

”Siitä se sitten lähti. Taisin sinä kesänä 
olla melkein joka treeneissä tekemässä 
jotakin. Ja Vilja myös.”

Nooran kokemuksen ydin: ”Mut siis 
otettiin mukaan heti ja opastettiin kaik-
keen mitä halusin oppia. Ja opastetaan 
edelleen.”

Viimeisen kokonaisen vuosikymmenen kunniaksi kysyin muutamalta 
Luhtarilta kysymyksen:

Mikä sinusta oli ihan parasta Luhtilaukkaajissa �0�0-luvulla? 
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Kuva: Mirja Piranta, 40-vuotisjuhlalehden lisälehden takakansi. 


